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Bemutatkozás helyett

• Azt hiszem nem tévedek nagyot, ha Ugy

dolom felesleges magam bemutatni a VTG dot-
gozOinak, hiszen az áltatam itt töltätt harminc ev
alatt volt atkalmunk egymást mégismerni. Ezért

inkább arrOl Irnék, mi a gyár jelentegi helyzete,
piilyen gondjaink vannak, hogyan lehet ezeken
.3egIteni, mik a jövöbeni kitátások.

Elsô és legfontosabb, hogy van eleg
munkánk, de ahhoz, hogy ez a jövöben is Igy te-
gyen, nem üthetünk a babérokon, tovább kelt fej-
lâdnünk. A versenytársak nap mint nap rukkot-
nak ki üj megotdasokkat, javItják a minöséget,

csökkentik a költségeket es piklusidot. Aki ezt tét-
lenül nezi, az temarad a versenyben, nem kap

rendetésekét es csak idô kérdése, hogy egy
leszállO, pango üztetmenetben találja magat.
Eddig ezt ml sikeresen etkerültük és azon kePt
dolgoznunk, hogy fetszállO gban maradjunk.
Atmeneti problémák mindig vannak - persze nem
mindegy, hogy mennyi - kérdés az, hogy a
koltektIva a tehetösegeken betül, meg tudja-e
oldani, vagy csak sodrOdik az eseményekkel.
Eddigi tapasztatataim azt mondatják velem, hogy
mindig van megoldás, de azt áttalában nem
'cännyQ megtatátni. Mi mar nagyon sokszor
megtettuk ezt. Most is ez a fetadatunk.

Sajnos mint az mar számtalanszor elöfordutt,
Ujból gondjaink vannak a futO projectekkel. A
tavaly összel elkészItett tervekhez képest
néhány project késésben van. Ez nagy probléma

a termékeinkre váró gyáraknak, med minden
nap, száflItási késedelem az eredeti hatãridöhäz

képest, komoly veszteséget jelent. KirivO példa-

kent emiltem meg a H4H gépeket ahot a késés-
böt adOdó veszteség napi (nem elIrás) másfél
mitliO forint. Sajnos az eddigi késéssel mar =
"összehoztunk" negyvenöt miltiOt.

A temaradásokat általában az okozza, hogy -

hiába a terv, a jó elképzelés, a valóságban jOvat -

kést5bb kezdjük el az aktuális fetadatot, med az -
elözö is ugyanIgy csUszott és meg azt sem fejez-
tük be. A késést aztán az egyre szükülö -
idöhatárok közätt igyekszunk. behozni, ami

minôségi problémák forrásává válik. Sajnos az -

elkövetett hibák kijavItása üjabb kapacitásokat -

kät te, ami zavarja a tervszerü munkát és igy

tovább. MieIött bárki magára venné a fentieket,
sietek leszögezni, hogy nem egy terütetröl
beszétek, hanem az egész gyárrOl.

Ezt Igy nem szabad fotytatnunk. Meg kePt

tatálni a mOdot arra, hogy a jetenlegi projecteket

idôben befejezzük és a következôket, egy más
szemtétettet, magunkkal szemben támasztott
magasabb mérce szerint menedzseljük. Ez nem

Iesz könnyü, de közös gondotkodássat, jó team

munkávat biztosan tehet váttoztatni. Erre mar
vannak nagyon jO pétdák, ametyek a käzetmUtt-

ban szütettek és segItettek abban, hogy idáig
etjutottunk. Minden öttetre, javastatra szüksé-

gunk van. Ez egy nagyon bonyotutt szakma.

Senki nem áttithatja azt magárOt, hogy tudja ml a
megotdás, de mindenkinek tehetnek ötletei, en

állItorn, hogy vannak is, csak fet kePt hasznátni
ezeket. Mások nem fogják a gondokat hetyettünk
megotdani. Ez a ml fetadatunk, ezért arra kérek

mindenkit, segItsen a megotdások keresésében,
med sikereket csak közösen tudunk etérni.

A jövô évröl szOtva örvendetes hIr, hogy mar
most etkezdtük a munkák etökészItését. A GE

Lightingnek rengeteg beruházási terve van, csak

rajtunk mütik, mennyit tudunk ebböt megszerez-
ni, med a verseny itt is jelen van. Nagyon sok
cég igyekszik befurakodni erre a komoly betsO

piacra es nekünk áttni kePt a sarat (minoseg, ár,
határidö). Eddigi informáciOk alapjan mar az
egész évi munka biztosItottnak látszik, de meg

nagyon sok nyitott kérdést kePt tisztazni. EPsö es
tegfontosabb, mint mar emtitettem az itt tévö
munkak befejezése. Ezek käzüt kiemetnék
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bövItésének. Ezt az eredményt közösen értük el
és ez Uton szeretném kifejezni

köszönetemet és efismerésemet

mindenkinek,

	

aki

	

odaadó,

	

áldozatos
munkájávai hozzájáruit miñöségbiztositási
rendszerünk kiépItéséhez. De együttai hoz-
záteszem, hogy a munka tovább folyik ezen a
területen, hiszen a rendszert fenn keil tartani és
fejieszteni keil, hiszen egy ev mülva Ujabb audit
lesz. Ehhez kIvánok minden kollégának eröt és
jO egeszséget.

Risal János
Agazati minöségbiztosItási vezetö

Uzemi Tanács Választás

1995. május 23-an tartották meg a VTG-ben
az Uzemi Tanács Választást. Választásra jogo-
suit 620 fö, ebböi 573 fö volt az aznapi iétszám.
504 fö szavazott, ez 87%-os részvétel. A
választás eredménye: 11 fö UT tagja ett.

	

Bodó Gyuia

	

-
Fábián JOzsef
Bernard Gyuiáné
Németh Gyorgy
Lipták János
Lunczer Györgyne
Fekete Tibor
Szinai imre
Sarus JOzsef
iiiés Kâroiyné
Szemrád Ferdinand

Május 24-en megaiakuiO üiést tartott a
megvéiasztott UT. NyIit szavazássai egy-
hangülag Németh Gyärgyöt választotta einö-
kévé.

A megválasztott UT käszöni a doigozOk igen
nagyarányü részvéteiét a választáson, valamint
kerihogy bármiiyen probiémájuk van forduljanak
az Uzemi Thnács tagjaihoz.

A Váiasztási Bizottság igen hosszü és fáradt-
ságos' munkájáert köszönetet mond a
megváiasztott UT.

VTG Uzemi Tanács

Uj munkatársak ajánlása

Célunk

A iegrátermettebb Uj munkatársak megta-
iáiása és a csapatszeliem erösItése azáitai, hogy
dolgozóink ösztänözve érzik magukat megfeleiö
jeiöltek bemutatására.

Jutalom

Ha egy ajánlott jeiölt a prObaidöt ill. annak
hiányaban három hánapot eredményesen ietölt a
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váilaiatnái és azt követöen veglegesitésre kerül,
az öt bemutatO munkatárs Un. "ajániási jutaiom"-
ra jogosuit. Annak eldäntése, hogy egy üres
áliáshely betöitésénél a jutalmazási rendszer al-
kaimazásra kerüi-e vagy sem, a terüietért feieiös
vezetO hatásköre. A jutaiom bruttO összege or-
szágonként és az Uj munkatárs besorolásától
fUggöen váitozik.

Magyarország
PB2-4

	

50.000 Ft
PB5

	

30.000 Ft
PB6

	

20.000 Ft
szakmunkás

	

15.000 Ft
betanItott munkás 10.000 Ft

Eljárás

• Az állást a beisö pátyáztatási rendszeren ke-
resztüi meg kell hirdetni.

• A meghirdetett közieménynek tartaimaznia
keli az informáciOt, hogy az adott esetben az
ajániási jutalom alkalmazásra kerül-e. Ha
igen, Ugy a jeiöltet javaslO dolgozO Irásban
adja meg a jelöit adatait (név, iakcIm, meg-
pályázott áilás, ilietve éietrajz - ha szUkséges)
az illetékes human eröforrás menedzsernek.

• A human erOforrás menedzser nyilvántartásba
veszi a jeiöltet bemutató munkatársat és ei-
Ienörzi, hogy jutalomra jogosult-e.

• A váiialat fenntartja magának a jogot, hogy
eidöntse, a javasolt jelöltek közül kit hIv be
feivéteii elbeszélgetésre es kinek tesz áilás-
ajánlatot.

	

-
• Ha a jeiöltet a vállalat alkalmazza, a human

eräforrás rnenedzser értesIti az öt bemutatO
munkatársat.

• Az "ajániási jutaiom" a prObaidö, ilietve a
három hOnapos beváiási idöszak után
esedékes.

Ervenyesseg

Jutalom nem fizethetö a doigozOnak, ha

• bármilyen, nem teljes munkaidejü, nem
határozatian idötartamU áliásra mutat be
jeiöltet,

• a jelöit bemutatását követôen elment a váila-
iattOl,

• olyan jeiöltet javasol, aki a váilaiat hirdetésére
mar jeientkezett, vagy akit tanács-
adó/közvetitö ügynökség mar bemutatott a
vállaiatnak,
volt munkatársat ajáni, aki a váiialattOi 2 even
beiUl ment ei,

• olyan jeiöltet mutat be, aki ideigienesen vagy
részmunkaidöben jeienieg is a vaiialatnai doi-
g ozi k,
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olyan jelöltet mutat be, aki a GE-net vagy an-

nak bármelyik Ieányvállalatánál alkalmazás-
ban all.

Jutalomra jogosult

A GE Lighting Europe minden föállásü
munkatársa, kivéve:

• "Executive Band" vagy annál magasabb beso-

rolásU vezetök,

• bármely human eröforrás szervezetnél dot-
gozO munkatársak,

• menedzsereklvezetök, akik által bemutatott
jelöltek a saját szervezetükben ill. fenn-
hatOságuk alatt dolgoznának,

• menedzserek, akiknek munkaköri feladataik
käzé tartozik a munkaerökiválasztás és
felvétel,

• nem áUandO munkaviszonyban áfló munkatár-
sa k.

A jutalom kifizethetö azon munkatársnak is, aki
által korábban bemutatott jelölt két even belUl
ugyanolyan munkakörbe felvéteire kerül,

1995.04.26. War Room

A megjelentek arcárOl némi kelletlenseget le-
hetett leolvasni, valOszinOleg ezért sietett
ROzsahegyi Ur megnyugtatni: a mai kommu-
nikáciOs kerekasztal nem tarthat tovább 3-na!,
mert akkor mar másutt van dolga. Néhányan

megkönnyebbulten fe!sOhajtottak, aztán az ülés-
rendet követve mindenki feltehette a kérdését.

Az e!sô felszOlalások világossá tették: az egyik fö

problémánk, hogy sötét van a gyarban. Ezen
ál!itOIag lehet segIteni, csak fel kell mérni a

kIvánatos és a meglevö luxok számát.

Kiderült az is, hogy az I negyedévi munka-

ruha eflátmány késik. Ezt az érdekeltek ugyan
eddig is tudták, de az éppen je!en levö Keszeli ür
próbá!t magyarázatta! is szo!gálni a késés
miertjére. Nem prObálom a magyarázatot szO
szerint idézni, de e!hangzottak benne olyan
szavak, mint p1. személycsere, átszervezés,
kältäzés, tulajdonoscsere és hason!Ok, de ez
mind a beszállItOkra vonatkozott.

Tájékoztatták az igazgató urat, hogy a tetö
több helyen beázik es félô, hogy ha egyszer az
esö hetvégen érkezik, akkor nem lesz ember, aki

idejében e!hUzza a milliós értékü gépeket és

kapcsoOszekrényeket a beázások aIôI. Bebi-

zonyosodott azonban, hogy Rózsahegyi Ur jOl

tájékozott ebben a kérdésben. Elmondta, hogy a
tetö rendbe hozatala 40 millió forintba kerü!ne,

ezt a pénzt pedig csak apránként lehet elöterem-
teni, következésképp a tetö is csak apránként,
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szakaszonként kerül kijavItásra, mindazoná!tal
mar dolgoznak rajta.

Felvetödött a szerszámok, munkaeszközäk
beszerzésének kérdése is. ROzsahegyi ür
válaszában e!mondta "bármit meg tudunk venni,

de nem tudunk mindent megvenni" - azt hiszem,
aki akar ebben a mondatban örvendezésre épp

Ugy ta!á!hat okot, mint szomorkodásra. lgazgatO
ür javasolta, hogy amikor a felelös vezetök
felmérik, mi!yen szerszámokra, eszközökre !esz

szükségünk a következö idöszakban, állitsanak
fel egy fontossagi sorrendet is, amit a beszer-
zéssel kävethetnénk.

Bemutatásra kerü!t három azonos méretü es
azonos funkciójU alkatrész is, az egyiket
Amerikában, a másikat valahol hazánkban, a
harmadikat itt a gyárban készItik. A fe!ületes

szernrevéte!ezés is elegendö volt ahhoz, hogy
megallapItsuk: az amerikai a legszebb (mellesleg
a !egolcsobb), a hazai ipar remeke nem sokkal

marad le mögotte, de az á!talunk gyártott
nemcsak a legcsünyább és a Ieghasználhatatla-
nabb, hanem a legdrágább is: ötszörösébe kerül
a másik kettönek, amelyek funkciOjukat is ellát-
ják. Félö, hogy ezzel a termékünkkel nem
teszünk sokat a ragyogóbb vi!ágért.

A mühelybö! érkezett a kérés: 8 Ora 55 perc-
t6!, 9 ára 20 percig, ha egy mOd van rá,
'nyakkendösOk" ne rontsák a mühely levegöjet.

ROzsahegyi Ur figyelmeztetett: ez a gyar a GE
tu!ajdonában van, nekünk nincs hatalmunkban
befolyásolni, hogy a felelös vezetök mikor veszik
szemügyre a tu!ajdonukat.

Ha tudtam volna, hogy mi ez a kommuni-
káciOs kerekasztal, en is feltettem volna
problémafelvetO kérdéseimet, de mive! nem tud-

tam ezért csak biztatni tudom a kol!egákat: jar-
janak nyitott szemme!-fülle! és a !egköze!ebbi a!-
kalommal feltétlenü! adják elö panaszaikat, Igy
lesz esély az orvoslásra, de a tisztánlátásra biz-
tos. A következö ta!álkozO témája az R3 lesz,

azoknak akik meg nem folytak bele, de érdekli
öket.

Bergmann Peter

Gyártörténet XXII.

1963-ban a Kisalföldi Gépgyar es Ontöde
leadta OntOdéjét. A KGM Altalános Gépipari
Igazgatosága, 1963. február 4.-en értesItette
Varga Ernö gyárigazgatát az atadasrol. Egyben
kOzOlte a Gazdasagi Bizottság dOntését az On-
tOdei VáIIaIat megalakItásárOl. Az üj válla!at
három OntOdébôl keletkezett; Köbányai Vas- es
Acé!öntOdéböl, i!Ontö és CsôgyárbOl és Kis-
alfOldi Gepgyar VasOntOdéjéböl. A vállalat tOrzs-



Iapján 1963. jünius 4.-en vezették at a KisalfOldi

Gépgyár es Ontöde helyett az üj elnevezést:
KisalfOldi Gepgyár.

Az öntOde teljesitménye tonnában:

Ev

Tonna

1958

930

1959

928

1960

924

1961

1072

1962

717

A gépgyár öntvényszükseglete jelentös

mennyiségü volt a termeléshez viszonyItva. A
saját Ontöde Jo minöségQ Ontvénnyel látta el a
készülö gepek öntvényalkatrészeit. A gyártás

szempontjábOl a legfontosabb az volt, hogy a
betervezett idöre kiszolgálja a forgácsolOuzemet
nyersáruval, sot selejt esetén, soron kivül
leOntse a hiányzO alkatrészeket, es ezzel a

folyamatos gyártásnak is elösegItöje legyen. A
fömérnök és a szakemberek tObbsége elöre
látta, hogy az öntOdének a megszuntetése nem
indokolt, mert a kis darabszámU öntvények el-
fogadásának es legyártásának szinte megold-
hatatlan problémájával találja magát szembe a
gyár kooperációs osztálya. Sajnos hamar bebi-

zonyosodott az öntöde hiánya, ugyanis az on-

tOdék nagyszériájü, tonnasUlyü megrendeléseket
részesItik elOnyben és a KisalfOldi Gépgyãr
szükségletét vonakodnak teljesiteni.

Az öntOde megmaradásának megtámadhatat-
lan érve volt; a KisalfOldi Gépgyár fejlödésének

ebben a szakaszában, amikor null- es kissoroza-
tokban készülnek a gépek, kellö idOben és

minOségben csak nagy nehézség árán lehet
eszerezni a szükséges öntvényeket. Az áta-

Ia kItott OntOde fejlesztése jelentOs Osszegeket
emésztett fel azért, hogy a megkIvánt termelést
biztositani tudja. Az igazgatO azonban kimondta

a dOntö szOt: "Nincs szükség OntOdére!". Ez az
állásfoglalás megdöbbentette a szakembereket,
de a dolgozákat is. A forgácsolOuzem termelési

tanácskozásán megkérdezték, hogy milyen in-

tézkedést tett a gyár vezetosege az Ontvényse-
lejt pOtlására és nnak idöbeni beérkezésére. A
válasz rövid volt és érthetO: "A cél, a selejtmen-
tes munka!"

Veszprémi György

Tungsram tündöklése IX.

1937

SorsfordulO volt az EgyesUlt lzzO életében a
televIziOs laboratOrium megalakulása, melynek
vezetésével Czukor Károlyt bizták meg. Márci-

usban létrejOtt stab kis csapat volt, de kiválO

szakemberekböl alIt. Tagja volt: Dr. Barta lstván,

Kincse Kálmán, MagO Kalman, es Terebics Pal.

Jüniusban kezdödtek meg az elsö kepatviteli
kisérletek. Az elsö foghatO kép Miki egér rajza
volt, majd ezt kOvette a T betü, mely a Tungsram
márkára utalt. OktOber 22-en mar komoly
képátvitelt valOsItottak meg a laboratOrium
munkatársai; megjelent a képernyön Maxvell an-
gol fizikus portréja. A kIsérletek tovabb folytak,

de az eredményeket a Il. vilaghaboru hadiipara

más célra forditotta; a mikrohullám került elOtér-
be; ezirányO kutatOmunkában is élen járt az
Egyesült lzzO. Másik fontos esemény volt az
ajkai kriptongyár megindulãsa. Ez volt a világ
elsO ténylegesen mükOdO kriptongyára. Az
avatáson megjelent Bornemissza Géza iparügyi
miniszter is. BrOdy lmre találmánya, a kripton

tOltésü izzOlámpa csak a kriptongaz robbanas-
mentes nagyüzemi és olcsO elOállItásával
valOsulhatott meg. A gyártási eljárás sok villamos
energiát igényelt - ezért vásárolták meg az ajkai

bánya erOmUvét -, egy liter gáz elOállitásához
egymilliO liter levegOt kellett a korfolyamaton
áramoltatni.

1938

A kriptongyárfolyamatos termelése csak 1938

májusában indult meg napi 12 köbméter gáz
elOállItásával. Az eredmény kezdetben igen
sovány volt, 1000 kObméter IevegOb5l, csak 0,85
liter kriptont nyertek ki 44.6 kWO fel-
használásával. A tervezett felfutás Oszre sikerült,
ekkor havonta 200.000 liter gázt - 17,5 kobmétert
- ãllitottak elO. A kriptongázt palackokba tOltve
szállitották az Ujpesti gyárba. A megvett erOmü

keyes kapacitása nem volt elég a gyár bizton-

ságos mOkOdéséhez, ezért az Egyesült lzzO

1938-ban egy korszerü, évi 250 kWh-os teljesit-

ményü erOmü megépIteséhez fogott. Az ener-
giára nagy szükség volt, mert megkezdte
hOdItását a kriptonlámpa; mar 1937-38-ban
2.675.694 darabot gyártottak; a teljes izzOlámpa-
termelés 24.685.000 darab volt. RádiOcsöbOl is

elkészült 2.420.000 darab.

1939

Ebben az évben jegyezték be az Egyesult
lzzO

	

elektro-Iumineszcens

	

fenyforrasokra
vonatkozO szabadalmát. Piacra került a
szinüveg-vevOcsOsorozat. MérfOld kO volt ez a
radiOcso-fejlesztesben. A kis méret, teljes üieg-

felépItés lehetOvé tette a készülékek jobb

kapcsolastechnikai es szerkezeti továbbfejlesz-
tését. A 21-es sorozatU csOvek-nél -
szinüvegcsOsorozat - elmaradt a lapI-tásos

üvegtechnolOgia, amit a lampagyartasbOl ültettek

at; viszont átvették a lapitásos E- és U sorozatok

elektromos adatait: a fejlesztéssel az lzzO elérte,
hogy ezekkel a csovekkel az összes
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kapcsolástechnikai kIvánalmakat ki Iehetett
elégIteni. Az lzzO 1939-ben rádiOcsöböl
2.587.000, izzOlámpábOl 25.296.000 darabot
gyártott.

Veszprémi Gyärgy

Work Out - Van megoldás!

Mindannyian nap mint nap szembekerülünk
olyan nehézségekkel, am&yeket olyan Jo volna
megodani. Erezzük, hogy csak egy kis
átszervezéssel, anyagi ráford Itással vagy egy
kicsivel több odafigyelessel sokkal jobban,
hatékonyabban, gyorsabban vagy kOnyelme-
sebben tudnánk munkánkat elvegezni, elkerül-
hetök lennének a mindennapi, visszatérö
bosszUságok. Sajnos ezeket az értékes gondola-
tunkat többnyire magunkban tartjuk, mert nem
vagyunk biztosak a dolgunkban, nem tudjuk, ki-
hez forduljunk, vagy csak nincs kedvünk, idönk
és energiánk vegigtalpalni az e témában illetéke-
seket.

A Work Out program lehetöséget teremt aria,
hogy kényelmes körulmények közöfl, egy délelött
vagy egy munkanap alatt, végre hatékony meg-
oldást találjunk regota, csendben dédelgetett
terveinkre - persze racionális keretek között. A
program keretében most havonta 1-2 ilyen ülés
Iesz, sorban minden osztályon. Ezugyben meg
fogom keresni Onöket, de kérem, bármikor
bátran keressenek meg javaslataikkal. Csak an-
nyit fogok kérni, hogy adják meg a megbeszélés
tárgyát, hogy kiknek kéne ezen feltétlenül
résztvenni, és hogy mely idöpont lenne a legal-
kalmasabb. A többit mi elintézzük.

A kutatások és a mi tapaszta!ataink is azt
mutatják, hogy ezek az ün. csoportos technikák
rendkIvül gyorsak es hatékonyak, hiszen 'több
szem täbbet lát", valamint a csoport tagjai is
ätleteket generálnak bennünk.

Természetesen, ha igenyük van rá, nem kell
kivárniuk, hogy ismét Onökre kerüljön a sor. Ké-
rem bátran keressenek meg javaslataikkal, és
soron kIvül is, minden nehézség nélkül meg-
szervezzük a találkozOt.

Nagyon bIzunk abban, hogy sikerül tovább-
vinni ezt a mar nálunk is több eve nagy sikerrel
alkalmazott eljárást. Ebben nagyon számItunk az
Onök segItökészségére, találékonysãgára és
szakértelmére - hiszen ki más tudhatná jobban,
hogy mm és hogyan lehetne javItani, ha nem
Onäk, akik minden nap ott dolgoznak?!

Várom javaslataikat!
Oláh Sándor

Közérdekü információk

Ledol gozás

A Tungsram Rt Vákuumtechnikai Gépgyára
1995. évi á!talânos munkarendje szerint - a téli
leál!ás miatti - meg hátralevä munkanap áthe-
lyezés: 1995.06.17 (szombat) munkanap.

Etkezési jegyek

1995 jünius 1-tOt az étkezési jegyek fel-
használhatOak a Hubay ABC-ben is (1153. Bu-
dapest, Hubay tér 6.), kOzvetlen fogyasztásra al-
kalmas élelmiszerek vásárlására.

FelhIvás

1995 jUnius 15-ig minden dolgozO cimkézze

fel az öltOzOszekrényét. A cimke tartalmazza a
dolgozO nevét, az üzemet és a dátumot. A meg
adott hatâridö után fel nem cimkézett szekré-

nyeket az Uzemfenntartási és Szállitási Osztály

felnyitja és kiürIti. A nyár második felében

elkezdOdnek az OltäzOk fetüjItásai.

A TDFSZ figyelerpbe véve tagjainak igényét
az alábbi szolgáltatását korszerüsIti ill. vezeti be:

1995. május 2-tOt a szakszervezet videoka-
zetta kölcsOnzés lehetOségét termeti meg.
Szakszervezeti tagoknak a kOlcsönzési dIj mér-
téke igen kedvezO más videotékákka! Osszeha-
sonlItva:

hétkOznap:

	

75 Ft/kazetta
péntektOl hétfOig:

	

85 Ftlkazetta

Nem szakszerveztei tagoknak:
eves tagdIj:

	

300 Ftlév

	

(

KölcsOnzési dij
hétkoznap:

	

110 Ftlkazetta
péntektOl hétfOig:

	

150 Ftlkazetta

A kazettaállományban megtalálhatOk roman-
tikus filmek, kOtelezO olvasmányok, akciOk és
bQnügyi filmek, Sd-Fl-k valamint vIgjátékok.

A TDFSZ szeretné elérni, hogy az igenyeknek
megfelelO kazettaállomány álljon rendelkezésre
minden alapszervezetnél, ezért látogassák és
kölcsOnäzzenek videokazettákat!

Mi számItunk Onre, On számIthat rank! Igy a
választék is bôvülhet.

TDFSZ

Szerkesztöség:
Dombovári LászlO (VTG)

Feraji lmre (VTG)
Sz. Fekete Eva (VTG)

Varga Lajos (GyOr)
TOth AnikO (GyOr)



néhányat.

- GLS 2600

	

Kina

	

2 gépsor
- H4H

	

FGB

	

szivattyU/optikázO
- JD-IR

	

USA

	

szerelôgép
- KT

	

KIna

	

1 gépsor
- Glass Halogen USA

	

II fázis
-MR16

	

UK
- Glass Halogen USA

	

Ill fázis
-20

	

UK

	

igépsor

Látható, hogy böven van teendö, ... ne té-
továzzunk, ... ha mar belevágtunk mutassuk
meg, mit tudunk. Sikerülni fog, es akkor üjbál
együtt örülünk a sikereknek. Rank férne

Rózsahegyi LászlO
megbIzott igazgató

Iso 9001

Március végén, április elején celegyenesbe
fordult az ISO 9001-es projekt. Az audit elsö for-
dulOját értékelö zárOértekezleten rogzItett
idöpontban, 1995. március 31-en teijesitési
jelentést küldtem a Magyar Elektrotechnikai El-
lenOrzö Intézetbe (MEEI) az auditorok vezetOjé-
nek, amely részletesen, táblázatos formában
tartalmazta mind Györ, mind a VTG esetében az
intézkedési tervekben foglalt feladatok maradék-
talan elvégzesét.

Az elözetes elképzeléseknek megfelelöen az
audit április 6-an a VTG-ben, valamint április 11-
12-en a Györi Gépgyárban folytatOdott az Audit
Eltérési Lapokon felvett hianyossagok megszün-
tetésének ellenörzésével.

Az auditeltérések egyik jelentös része a
minöségügyi rendszer alapjainak, az utasItás-

- rendszernek a meglétére és szabályozottságára
vonatkozott. Ezen eltérés megszUntetése saran
számba vettük a fömérnöki és igazgatOi
utasItásokat és azokra a tevékenysegekre,
amelyek nem voltak megfelelOen szabályozva,
munkautasItásokat készItettünk.

A tervezés ellenOrzésével es a dokurnentáciO
szabályozásaval kapcsolatosan Altalános
Gépátvételi UtasItást szerkesztettünk a szerelés
sorén történö minösItéses ellenörzések számára,
valamint Specifikus Gépátvételi UtasItást a me-
réses ellenörzések elvégzésére. RendkIvül fon-
tos -volt

	

az

	

elektromos

	

berendezésekre
vonatkozO villamos biztonságtechnikai
kävetelmények megfogalmazása, valamint az
ellenörzések mOdjának es dokumentálásának
elöIrása. A különbözö rajzdokumentáciOk
jóváhagyása (aláIrása és dátummal valô
ellátása) terén sokat léptunk elöre, de a továb-
biakban is fokozott figyelmet kell forditani az
elöIrás szerinti dokumentálásra.

Gépdivizió

A folyamatszabályozas keretében a géppon-
tossági felülvizsgalatok szabályozasa, a használt
méröeszkäzök azonositása es kalibráltsági ál-
lapotânak meghatározása, valamint az eredmé-
nyek dokumentalasa elengedhetetlen feltétele a
jO minöségO gyartasnak. Ehhez csatlakozik az
üjonnan létrehozott gepnaplO formátum, amelyen
nyomon lehet követni a forgácsolO berendezés
kihasznaltsagi fokát, valamint az üzemfenntartási
eseményeket.

BeszallItoink minc5sItésével kapcsolatban kér-
döIveket, értékelO kérdöIveket használtunk és
havi rendszerességgel felulvizsgaljuk az El-
fogadott SzallItak Listáját. -

A minc5segi eloirasok és a gyártási követel-
mények figyelernbevételevel bövItettük az önel-
IenOri tevékenység hatOkörét es igazgatOi utasI-
tasban szabalyoztuk az ezzel kapcsolatos tevé- (
kenységeket. A minôségellenörzes különbözö
területeire vonatkozO ellenörzési terveket ponto-
sItottuk es összhangba hoztuk a követelmé-
nyekkel. A szerelés ellenörzése, valamint a
végellenörzes dokumentumait és az azokban
foglaltakat a szabvany elöirásainak megfelelöen
meghatároztuk, de a közeljövöben tovabb kell
pontosItanunk a dokumentalas mOdját.

A mérôeszközök teijes körU kalibrálását nem
tudtuk vegrehajtani, de a nern kalibrált mérOesz-
közöket tartalék allomanyba helyeztuk es çsak
kalibrálás után használhatOk. A kalibralast folya-
matosan végezzUk, hiszen az ISO 9001
MinOségbiztositási szabvány szigorü elöirásai-
nak meg kell felelnünk és az egyre növekvö
minôségi igényeknek is csak kalibrált vagy
akkreditált laboratOrium által hitelesitett mérö-
eszközök használatával tudunk megfelelni.

1993 augusztus vége, az ISO 9001-es projekt
indulása Ota eltelt mintegy másfél ev alatt,
minösegbiztosItasi rendszerünk kiépItése során
a GépdivIzió valamennyi dolgozoja kisebb vagy
nagyobb mértékben kapcsolatba került e szab-
vánnyal es annak következmenyeit, elôIrásait
megismerte. Ehhez a különbözö képzési prog-
ramok, ellenôrzések, felulvizsgalatok, a többszäri
belsö auditok nagymértékben hozzájárultak.

Miután az auditor team alaposan atvizsgalta
rninosegbiztosItasi rendszerUnket zárO-értekez-
letre került sor, melyen az auditor team tagjai
egybehangzOan kijelentették, hogy a GépdivIziô
megfelel az ISO 9001 minöségbiztositási szab-
vány követelrnényeinek és a tan üsItás kiadhatO a
számunkra. Ez a tény óriási jelentôségQ vállala-
tunk számára, hiszen azt jelenti, hogy egy rend-
kIvül szigorü nemzetközi szabvány elöirásainak
rnegfeleltunk, ami ma mar elengedhetetlen
feltétele piaci helyzetünk megtartásának és


